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Vragen van de Partij voor de Vrijheid Noord-Brabant aan het college van Gedeputeerde Staten op grond 
van artikel 31 van het Reglement van Orde. 
 
Betreft: Risico-viaducten en –bruggen in Brabant  

Geacht college, 

De Telegraaf laat vandaag enkele experts aan het woord die hun zorgen uiten over de staat van 
bruggen en viaducten in Nederland.1 Veel kunstwerken, voornamelijk bruggen en viaducten, zouden 
gevaarlijke ontwerpfouten kennen, meer specifiek foutief ontworpen tand-nokas-constructies. De 
ontwerpfouten zouden zo fundamenteel kunnen zijn, dat instortingsgevaar zou kunnen dreigen.  
Eerdere berichtgeving over dit probleem heeft Rijkswaterstaat ertoe aangezet om de eigen 
kunstwerken aan inspecties te onderwerpen. De experts in de Telegraaf waarschuwen echter dat 
gemeenten en provincies ook mogelijk vele foutief ontworpen tand-nokas-constructies in beheer 
hebben. Dit zou echter niet tot slecht in kaart zijn gebracht. 
 
Hierover hebben wij de volgende vragen: 

1. Volgens de door de Telegraaf aangehaalde experts is pas sinds enkele jaren “aardig in kaart” 
hoeveel bruggen en viaducten er in Nederland zijn. Dit echter wel slechts op basis van 
bureauwerk en niet van een daadwerkelijke inventarisatie. 
a. Heeft het college al in kaart gebracht welke kunstwerken (behorende zowel bij het 
provinciale weggenet als de vaarwegen) exact onder het beheer van de provincie vallen? 
b. Zo nee, waarom  niet? 
c. Zo ja, is er dan ook geïnventariseerd of deze kunstwerken een  tand-nokas-constructie 
kennen? 
d. Zijn andere pijnpunten, te denkt valt aan de platen bij de brug bij Gorinchem, problemen 
met voorgespannen beton of betonrot, ook meegenomen? 

2. Is het college het met de PVV eens dat de waarschuwingen van deze experts serieus 
genomen moeten worden en dat er zo snel mogelijk een plan van aanpak moet worden 
opgesteld om mogelijke probleemgevallen in kaart te brengen?  

3. Is het college bereid om hierbij aan te kloppen bij Rijkswaterstaat, om zo gebruik te kunnen 
maken van de kennis en expertise die daar momenteel al wordt opgedaan inzake het 
inspecteren van tand-nokas-constructies? 

4. In 2018 heeft de Zuidelijke Rekenkamer voor het laatst onderzoek gedaan naar beheer en 
onderhoud van de kunstwerken in Brabant.2  
a. Kan het college aangeven hoe sindsdien aan dit rapport opvolging is gegeven? 
b. Is het college het met de PVV eens dat het tijd is voor een nieuwe update van dit 
onderzoek?  

 
1 https://www.telegraaf.nl/nieuws/910221075/experts-waarschuwen-voor-risico-viaducten-we-zijn-al-
ontsnapt-aan-een-ramp  
2 https://zuidelijkerekenkamer.nl/publicaties/beheer-en-onderhoud-kunstwerken-provincie-noord-brabant/  
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Namens de PVV Noord-Brabant, 

Tjerk Langman 


